
  
 

 

 

 

Tisztelt Kevermesiek, Kedves Barátaim! 

Ismét eltelt négy év, április 8-án újra urnák elé 

kell járulnunk, időnként véleményt kell 

mondanunk arról, ami körülöttünk történik. Azok 

a folyamatok, amik elindultak, elfogadható-e 

számunkra? Az irány, amin végig szeretnénk 

menni jó célt eredményez. Az elmúlt négy 

évben Kevermes is elindult egy úton, amin végig 

szeretne menni. Az út rögös, csak lassú 

lépésekben haladunk, de sosem feledhetjük el, 

honnan indultunk.  

Most ismét egységet kell mutatnunk április 8-

án. Véleményt kell nyilvánítanunk, hogy a 

megkezdett munkát közösen kívánjuk folytatni. 

Eredményeket elérni érzésem szerint csak 

egységesen, összefogással lehet. Az elmúlt négy 

évet azt gondolom ez jellemezte, mind 

kistérségi, mind pedig Kevermes szempontjából. 

Megéri összefogni, hinni és dolgozni, mert a 

közös szerepvállalás nem önmagunk miatt 

fontos, nekünk, ma aktívaknak példát kell 

mutatni a felnövekvő generációknak. 

Kistelepülés révén egyedül nagyon nehéz 

komoly eredményeket elérni, éppen ezért 

döntöttünk úgy a dél-békési polgármester 

kollégáimmal, és Simonka György országgyűlési 

képviselővel, hogy közösen kidolgozunk egy 

programot, amelynek mentén kívánjuk 

felzárkóztatni Dél-Békést. Megalakítottunk 

tizenhat munkacsoportot, a Dél-Békés Jövőért 

Szövetséget, melyben rajtunk kívül 200 

szakember is dolgozik. Megalkotásra került a 

Calendula Terv, melynek létrehozása, de 

végrehajtása is sok munkával fog járni. Az idei 

évben ennek hatására több beruházás fog 

elindulni a településen. A teljesség igénye nélkül 

néhány: orvosi rendelő felújítás, polgármesteri 

hivatal energetikai korszerűsítése, Családsegítő- 

és Gondozási Központ korszerűsítése, 

eszközbeszerzés, helyi piac létrehozása, új sport 

öltöző építése, temető, ravatalozó burkolatának 

felújítása, szennyvízberuházás stb.  

Én arra kérem mindannyiukat, hogy továbbra 

is dolgozzunk és gondolkozzunk együtt és építsük 

tovább környezetünket és tegyünk mindannyian 

településünkért. Az akarat az, amely egy 

irányba visz, a közös cselekvés pedig mindig 

eredményre vezet. 

Azt gondolom, itt nálunk az élet még mindig 

nagyon nehéz, ennek ellenére 

meggyőződésem, hogy a rossz idők múlóban 

vannak. Az elnyert pályázatainkat 

megvalósítjuk, a továbbiakban jövőt építő 

elképzeléseinkhez lehetőségeket és forrásokat 

keresünk. Mindezen elképzelések 

megvalósításához szükségünk van olyan 

országgyűlési képviselőre, aki ezen fejlesztési 

forrásokat iszonyatos harcok árán és támadások 

közepette kiharcolja. Éppen ezért kérem kedves 

mindnyájukat, április 8-án menjenek el szavazni 

és szavazzanak bizalmat a megkezdett munka 

folytatására. 

Lantos Zoltán polgármester 
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Korábbi lapszámunkban már beszámoltunk a 

Pilot program (háztáji gazdaságok létrehozása) 

indulásáról. A Bercsényi utca 2. szám alatt 

található telepünkön állattenyésztéssel és 

növénytermesztéssel egyaránt foglalkozunk. A 

Pilot program ugyan 2018 év elején megszűnt, 

de a megkezdett munkát tovább folytatjuk 

immár a mezőgazdasági programelem keretén 

belül. A foglalkoztatottak létszáma az évek 

során változott, jelenleg 8 fő dolgozik itt.  

Az ingatlant az önkormányzat vásárolta, ahol a 

program indulása óta folyamatos fejlesztéseket 

hajtunk végre. Ezek szükségessége 

megkérdőjelezhetetlen volt, ugyanis a legtöbb 

gazdasági épület romos állapotát helyre kellett 

hozni annak érdekében, hogy 

megkezdődhessen az állattartás és egyáltalán 

az érdemi munka. A korábbi deszka ólakat 

újjáépítettük, melyhez a helyi romos épületek 

lebontásából származó építőanyagot 

használtuk fel. A sertéstartáshoz 55 férőhelyes ól 

áll rendelkezésre, melyben az elmúlt 3 évben 

mintegy 370 sertést neveltünk fel és 

értékesítettünk a környékbeli vágóhidakra. Ezen 

kívül a lakosoknak is lehetőségük volt vásárolni 

az állatokból. A sertéstenyésztés összességében 

pozitív mérleggel zárt, a közeljövőben pedig  

ismét elindul a hízók tenyésztése is.  

A szarvasmarhatenyésztés 2 üsző vásárlásával 

indult, közülük az egyiknek novemberben 

kisborja született, míg a másik jelenleg vemhes. 

Ezen felül 2 borjat vásárolt önkormányzatunk. 

Szarvasmarháinknak köszönhetően annyi tej 

termelődik, hogy az üzemi konyhán fel tudjuk 

majd használni. Ehhez azonban egy, a Nébih 

által is hitelesített fogadóhelyiséget kell 

kialakítani a telep területén. Az állatokat saját 

takarmánnyal etetjük, a tápot pedig eddig 

Mezőhegyesről hozattuk, a jövőben viszont ezt is 

helyben tudjuk előállítani. 

Növénytermesztés terén is folyamatos a 

fejlődés. A palántanevelő fóliához a tavalyi év 

végén építettünk egy kazánházat, amelyet 

azonban még nem fejeztünk be. A 6. fóliasátor 

(palántanevelő) tavaly év végén lett felállítva. A 

fóliasátrakban az elmúlt három év folyamán 

sárgadinnyét és karalábét termeltünk, 

amelyeket sikerült is értékesíteni, idén pedig már 

elvetettük a csemegekukoricát. Az egyik 

fóliában ezek mellett az üzemi konyha részére 

termeltünk paradicsomot, paprikát és egyéb 

zöldségféléket. Terveink között szerepel egy 

újabb fóliasátor felállítása is, így az 1,7 hektár 

összterületű telek maximálisan ki lesz használva.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A mezőgazdasági program eredményei 

Torma Ferenc, a helyi mintagazdaság vezetője mutatta be az elmúlt 3 év munkáját. 

 2. oldal 
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A 2017 augusztusában átadott pékség jelenleg 

is eredményesen üzemel, a helyi igényeken túl a 

környék több településére szállítunk pékárut. A 

megnövekedett igény miatt újabb beruházáson 

gondolkodunk, amellyel előre láthatóan 7-8 

főnek tudunk majd munkát adni. Terveink szerint 

az alapanyagként használt lisztet helyben 

állítanánk elő, amely jelentősen csökkentené a 

pékáruk előállításának költségét. A gabonát a 

kevermesi gazdáktól vásárolnánk fel, ezzel is 

segítve őket. A beruházás során a templom  

 

melletti egykori iskola épületében malmot 

alakítanánk ki, melyhez az elkövetkező időkben 

minden valószínűség szerint pályázati lehetőség 

is rendelkezésre fog állni. A 

belügyminisztériumtól már több alkalommal is 

megkerestek minket és a második félévben a 

pénzmaradványok újbóli szétosztása 

lehetőséget fog erre teremteni. Jelenleg a 

kivitelezési tervek előkészítése zajlik. Elnyert 

támogatás esetén az épület teljesen felújításra 

kerülne.  

 

 

 

A mezőgazdasági programelem keretén belül 

újabb talajműveléshez szükséges mező-

gazdasági eszközök kerültek beszerzésre, köztük 

sorközművelő kultivátor, fogas, eke valamint 

tárcsa. A pályázat útján beszerzett eszközök 

segítségével könnyebbé válik a munka. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Malom nyílhat Kevermesen 
A tervezett beruházásnak köszönhetően helyben állítanánk elő a lisztet. 

Újabb eszközökkel gazdagodott az önkormányzat gépparkja 



 

 

 

 

 

Idén a szabadságharc 170. évfordulójára 

emlékeztünk. A forradalom hősei meg-

érdemelnek a mi falunkban is egy önálló 

emlékművet, ahol méltó környezetben tudjuk 

megünnepelni egyik legmeghatározóbb 

nemzeti ünnepünket és tudunk fejet hajtani a 

hősök előtt. Ennek kapcsán a képviselő-testület 

döntést hozott az emlékmű felállításáról, 

melynek elkészítéséhez a helyi adóbevételeket 

használtuk fel, így valamilyen szinten minden 

adófizető állampolgár hozzájárult ennek 

megvalósításához. Az alkotás két szimbolikus 

elemből áll, egyik a fehér márványból készült 

obeliszk, mely Szilágyi Zsolt kőfaragó mester 

munkája. Rajta találhatjuk azon kevermesi hon-

védek nevét, akik részt vettek a 

szabadságharcban. Másik szimbólum az ágyú, 

mint a forradalom és szabadságharc jelképe. Ez 

az ágyú hű mása a forradalom idején használt 

fegyvernek, a különbség csupán annyi, hogy a 

48-ban használt ágyúk törzse fából, míg ennek 

időjárásálló fémből készült.  

Az avatóünnepségen részt vett Simonka 

György országgyűlési képviselő, valamint Tolnai 

Péter, a Békés Megyei Közgyűlés alelnöke is, akik 

közreműködtek az emlékmű leleplezésében, 

valamint annak megkoszorúzásában. Az ünnepi 

műsort Nagy Levente versével nyitottuk, majd 

Lantos Zoltán polgármester beszélt az esemény 

történelmi jelentőségéről és az előttünk álló 

feladatokról. A rendezvény színvonalát a Jókai 

Színház színészeinek előadása emelte. A 

megemlékezést az általános iskola diákjai a 

művelődési házban látványos műsorral zárták.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Emlékművet avattunk 

 A március 15-i ünnepség keretén belül avattuk fel az 1848-49-es szabadságharc 

hőseinek tiszteletére felállított emlékművet. 
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A Közép- és Kelet-európai Történelem és 

Társadalom Kutatásáért Közalapítvány, 

„Az első világháború hőseinek tisztelete” 

elnevezésű kiírására nyújtottunk be 

pályázatot, amely sikeres elbírálásban 

részesült. A pályázat az első világháború 

történelmi emlékeit őrző emlékművek 

rendbetételére, renoválására, 

helyreállítására, új emlékművek 

felállítására irányult. Összesen mintegy 1 

millió forintnyi támogatást nyertünk el, 

melyből az I. világháború tiszteletére 

felállított emlékművet kívánjuk felújítani. A 

munkálatok során - amelyekre május és 

szeptember között kerül sor – megerősítjük 

a talapzatot, kicseréljük a hősök 

névtábláját, kijavítjuk a repedéseket és új 

koszorútartót helyezünk el az emlékmű elé. 
 

 

 
 

A népkonyhai étkeztetés célja a szociálisan 

rászorultaknak a napi egyszeri meleg étkezéséről 

gondoskodni, akik azt önmaguk, illetve eltartott-

jaik részére tartósan vagy átmeneti jelleggel 

nem képesek biztosítani, különösen hajléktalan-

ságuk miatt. Az étel helyben fogyasztása 

kulturált körülmények között történik meg, 

amelynek biztosítása kiemelt feladat. A nép- 

konyha intézménye állami feladat, melyhez 

klimatizált helyiség, kézmosó stb. biztosítása 

előírás. A kezdeményezéshez 15 másik térségbeli 

településhez hasonlóan Kevermes is csatlako-

zott. Az étkeztetés -amely napi 1-2 órát venne 

igénybe - az üzemi konyha épületében történ-

ne. Helyi szinten   a Közösségi Misszió szervezésé-

ben fog a kezdeményezés megvalósulni. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Településünk is csatlakozott a Népkonyha elnevezésű kezdeményezéshez 

 

 

Felújításra kerül az I. világháborús emlékmű 
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